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PROTOKÓŁ NR 0012.2.4.2023  

z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 18 kwietnia 2023r. 

I Część godz. 13.00-14.10 

Posiedzenie wyjazdowe- Łaźnia Moszczenica.  

II Część 

miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14.30 – 15.05 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 

1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Sprawy bieżące. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2023 rok, 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu o zniesienie kryterium 
dochodowego przy przyznawaniu dodatku gazowego na podstawie art. 18 
pkt 2 ustawy z dnia 15 grudnia 2022r. o szczególnej ochronie niektórych 
odbiorców paliw gazowych w 2023r., w związku z sytuacją na rynku gazu 
(Dz.U. z 2022r., poz. 2687). 

 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 21 marca 2023r.   

6. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik,   powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-5, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3.   
Sprawy bieżące. 
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 Projekt uchwały w sprawie uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2023 rok.  

 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Co będzie wykonywane w zakresie Lodowiska? 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Docieplenie i dach.  
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Czy jeszcze są przewidziane inne termomodernizacje placówek szkolnych? 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Szkoła Podstawowa Nr 5, natomiast na termomodernizację nie ma dużo pieniędzy. 
W tej chwili najważniejsze jest Lodowisko. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Rozumiem, ale jest bardzo dużo szkół… 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Była już dyskusja na ten temat. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
O efektywności przy termomodernizacji. 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Nie ma tutaj efektywności. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Jest pytanie, kiedy się ten pieniądz zwróci, za pięćdziesiąt lat średnio.  
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Tylko szkoda, że te pytania, które pan Przewodniczący mówił rok, dwa lata, czy 
trzy lata temu ich nie było, natomiast znowu wymaga się jakiejś modernizacji. 
Mówię tutaj o Zespole Szkół Techniczno-Branżowych, gdzie są zabezpieczenia, bo 
tynki spadają i wymaga to modernizacji, a słyszę takie słowa „kiedy się to zwróci, 
że to jest nieopłacalne”. 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Powiem inaczej, gdyby to była szkoła w której nie były wcześniej wymienione okna, 
naprawiany dach i nie były robione ściany szczytowe, to by to miało sens, bo 
można osiągnąć wskaźniki, a praktycznie we wszystkich szkołach wymienione są 
okna w okresie ostatnich dziesięciu lat na szczelne i nie można uzyskać efektu, 
który podlega pod aktualne wymagania współczynników.   
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Tutaj chodzi o salę gimnastyczną, a dlaczego poruszam temat, ponieważ 
uzyskałem informację, że ewentualnie mogą być zagospodarowane środki na 
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placówki oświatowe z Subregionu i miałem nadzieję, że między innymi Zespół 
Szkół Techniczno-Branżowych będzie przedmiotem tej… 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Myślę, że to samo, co teraz powiem potwierdzi pani Prezydent, Lodowisko 
pochłania całą pulę, a spełnia wszelkie wskaźniki. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Pytanie, jaka jest alternatywa dla szkół? Jeśli nie termomodernizacja, to jakie inne 
prace, bo alternatywę musimy mieć. 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
To, co powiedziałem tzn. najważniejsze w placówkach oświatowych były okna, 
ściany szczytowe i dachy, bo tam są największe straty ciepła. Nawet, jeżeli szkoła 
jest ocieplona, otynkowana, a mamy takie przypadki, to jest jeszcze jedna rzecz 
tzn. otwarte okna przy odkręconym maksymalnie ogrzewaniu, a odwiedzam szkoły 
i dyrektorzy wiedzą, jak jestem na to wyczulony, natomiast jest to nie do przejścia 
myślenie i tego nie rozumiem.    
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
W imieniu kierownictwa zapraszam do Zespołu Szkół Techniczno-Branżowych, bo 
jest co pokazać i nie tylko nowe pracownie panie Skarbniku.  
 
Alina Chojecka-radna RM 
Temat, który pan Radny poruszył dotyczy w zasadzie bardzo wielu szkół i nie 
powiem, że wszystkich, bo niektóre są wyremontowane, natomiast mam na myśli 
Zespół Szkół Mistrzostwa Sportowego, który jest jedną z tych szkół, które się 
rozwijają. Pan Skarbnik powiedział, że wszystkie środki skierowane są na 
Lodowisko i całkowicie się zgadzam, natomiast już nie mówię o remoncie, ale są 
tam uczniowie i przyjeżdżają rodzice z całej Polski i przykro patrzeć panie 
Skarbniku na ściany, które nie wiem od kiedy i sprawdzę u pana Naczelnika 
Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, kiedy były odświeżane ściany 
zewnętrzne, bo są brzydkie. Pan Dyrektor podczas ostatniej rozmowy ze mną 
mówił, że będzie musiał ograniczyć przyjmowanie ilości uczniów, ponieważ internat 
ma określone możliwości lokalowe. W trosce o wizerunek naszego Miasta trzeba 
się nad tym zastanowić, gdzie zwrócić się po środki zewnętrzne na odnowienie 
szkoły. 
 
Janusz Toborowicz-radny RM 
Tym bardziej, że Szkoła Specjalna jeszcze czeka.  
 
Alina Chojecka-radna RM 
Trzeba zwracać się o środki zewnętrzne. To, co pan Skarbnik powiedział, to 
wszystkie możliwości pozyskania zostały wyczerpane na ten moment. 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Środki będą nam zawsze potrzebne. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Nie tylko na szkoły, ale również na zasoby komunalne, które mają tyle lat ile mają.  
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Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Temat oświaty był poruszony na Sesji, jak była oświata omawiana i wszyscy 
dokładnie pamiętamy, jak wyglądają wskaźniki tj. ilości uczniów, a jak wyglądają 
koszty z tym związane. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Jaka metoda tutaj, bo jeśli nie termomodernizacja, to co? 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Małymi krokami, bo najważniejsze są ściany szczytowe i dachy w placówkach, bo 
przez to traci się najwięcej energii. Natomiast mamy program i w tamtym miesiącu 
Rada przyjęła środki 500 tys. zł na opracowanie i wkład własny na projekt który 
będzie związany z fotowoltaiką na szkołach i tam, gdzie przy okazji będą 
remontowane dachy, bo fotowoltaika będzie montowana na dachach i również                     
w tamtym miesiącu były zabezpieczone środki na dwie szkoły z przeznaczeniem 
na fotowoltaikę. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Jaka jest sytuacja na ul.Wielkopolskiej, bo kilka osób zwracało mi uwagę                                
i pojechałem zobaczyć, natomiast tragicznie wygląda stan techniczny tej szkoły. 
 
Alina Chojecka-radna RM 
Chodzi o SP Nr 9? 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Tak.  
 
Alina Chojecka-radna RM 
Tam od lat prowadzone są prace, elektryka jest wymieniana i cały czas trwają 
prace. 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Właściwie to elektryka jest prawie skończona, natomiast podobny problem mamy 
z SP Nr 19 na ul.Opolskiej  i też etapami będzie to robione. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Czyli etapami trzeba to robić. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Mam pytanie dotyczące dotacji dla MOK-u i chodzi o to samo pytanie, które 
ostatnio zadałem panu Skarbnikowi, czy my tego nie planujemy w listopadzie, 
grudniu, kiedy planujemy budżet? Ponieważ teraz przesuwamy budżet                                  
w wysokości 500 tys. zł.  
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
W grudniu planujemy budżet w taki sposób, żeby powstał, a dopiero potem 
dostosowujemy i przypomnę, że dosyć mocno budżety zostały poobcinane. Powiem 
na jakie imprezy tj. Jarmark Wielkanocny, Dni Jastrzębia, Dni Jastrzębia Scena na 
Wodzie, Dożynki Miejskie, Jarmark Bożonarodzeniowy. 
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Michał Urgoł-radny RM 
Tak, tylko o tych imprezach słyszałem na początku roku, więc rozumiem, że były 
zaplanowane na koniec zeszłego roku, kiedy głosowaliśmy budżet. Więc co się 
teraz zmienia, żeby przesuwać środki? Czy imprezy okazały się droższe, czy nie 
były ujęte w budżecie miasta, jak to rozumieć?  
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Proponuję żeby na Komisji Kultury, Sportu i Turystyki pana Dyrektora zapytać, jak 
to wygląda i pani Prezydent też będzie.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji 
Rozumiem, że pan Skarbnik może nie wiedzieć tych szczegółów. Czy jeszcze jakieś 
sprawy? Nie. Poddaję pod głosowanie zmiany budżetu miasta na 2023 rok. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu o zniesienie kryterium 
dochodowego przy przyznawaniu dodatku gazowego na podstawie art. 18 
pkt 2 ustawy z dnia 15 grudnia 2022r. o szczególnej ochronie niektórych 
odbiorców paliw gazowych w 2023r., w związku z sytuacją na rynku gazu 
(Dz.U. z 2022r., poz. 2687). 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –4, przeciw – 0, wstrzymujących się –1. 
 
Ad.5.  
Wolne głosy i wnioski. 

Komisja sformułowała następujący wniosek: 

„Komisja Polityki Gospodarczej i Bezrobocia chciałaby zwrócić uwagę na pilną 
potrzebę utwardzenia drogi dojazdowej do Zakładów Mięsnych Haga w Jastrzębiu-
Zdroju. Obecnie droga ta wiedzie ulicą Klubową, która jest wąska i nie jest w stanie 
sprostać dużemu obciążeniu, jakie generuje ruch samochodowy do zakładów. 

W ciągu doby do zakładów Mięsnych Haga podjeżdża nawet 25 tirów o każdej porze 
dnia i nocy, co powoduje duże problemy z hałasem dla mieszkańców okolicy. 
Agregaty chłodnicze włączone w ciągu dnia i nocy generują dodatkowe hałasy, 
które są szczególnie uciążliwe dla okolicznych mieszkańców. 

Dlatego też, Komisja Polityki Gospodarczej i Bezrobocia proponuje utwardzenie 
krótkiego odcinka nowego dojazdu, który rozwiązałby wszystkie te problemy. W 
załączeniu przesyłamy mapę nowego dojazdu, którym można by było ominąć ulicę 
Klubową i skrócić czas dojazdu do zakładów. 

Wierzymy, że inwestycja ta przyczyni się do poprawy warunków życia 
mieszkańców okolicy oraz wpłynie pozytywnie na rozwój gospodarczy miasta 
poprzez zwiększenie efektywności transportu towarów do zakładów mięsnych”. 

- Wniosek przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 



6 
 

 
Ad.6.  
Przyjęcie protokołu z dnia 21 marca 2023r.   

Protokół przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie                   
i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokołowała 
Alicja Kogut                                                  

 Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

 
TADEUSZ SŁAWIK  


